
 
 
 
 

OТПРЕМНИНЕ ЗА ПРОСВЕТАРЕ РЕШЕНЕ ПОЛОВИЧНО 
 
         Након што су пропали и последњи преговори синдиката и ресорних министарстава просвете 
и финансија, остало је на часну реч да Влада реши питање отпремнина према запосленима који 
су то право стекли у 2012. и 2013. години, али и даље остаје отворено питање отпремнина и ко је 
дужан да их плаћа, пошто се овај проблем протеже већ пету годину од момента када је 
покрајинска администрација одбила да плаћа оно што је иначе обавеза републичке 
администрације (читај: буџета). Тако су просветарски пензионери и даље у веома специфичном 
положају, јер када оду у заслужену пензију не добију оно што би по закону требали да добију 
најкасније 30 дана по одласку у пензију – отпремнину. Овај пут су појединци, а међу њима их је 
највише из северне покрајине, чекали и по 14 месеци да остваре ову принадлежност, а синдикати 
су, осим нашег који се сво време борио за наше бивше колеге, без обзира да ли су били и бивши 
чланови, били индиферентни, јер Боже, пензионери више нису синдикалци и то је нечији други 
проблем. 
         Залагањем нашег синдиката ипак смо успели да исходимо чврста обећања да ће 
просветарски пензионери који су у пензију отишли из војвођанских кућа знања бити у 
потпуности исплаћени до краја марта ове године. Да је то можда и могуће сведочи и поступак 
исплате ове принадлежности које су уследиле, али само за оне који су отишли у пензију до краја 
јуна прошле године, тако да преостали део некадашњих колега мора да сачека и да види да ли ће 
и они остварити ово право у обећаном року. Да смо имали потписан Протокол, то би било 
писмено гарантовано, овако одбијањем Протокола ове колеге остављене су на милост и немилост 
избору - да чекају или да туже матичну школу, односно ону установу из које су отишли у 
пензију. Неки су то учинили, а неки нису. Стога је и један поприличан број школа доспео у 
блокаду рачуна, јер су се, ни криве-ни дужне, нашле „између чекића и наковња“ и морају 
исплатити и судске трошкове и затезне камате које, у принципу, свако ово потраживање 
дуплирају. Како пара нема, јасно је да свака тужба у правилу блокира школски рачун, па самим 
тиме и редовно функционисање школе. Наш Синдикат је захтевао да у Протокол уђе и одредба да 
ће Министарство просвете, односно финансија школама дозначити трошкове судских спорова по 
правоснажним пресудама уколико су настале из тужби за неисплаћене отпремнине, јер школе 
сасвим сигурно за то нису ни најмање криве, већ они који су их у то довели – Министарство 
просвете, односно Министарство финансија. Како није закључен Протокол и како се ни ова 
одредба није нашла у њему, никаквих гаранција нема да ће Министарство обештетити за ове 
трошкове школе које су се у том проблему нашле, тако да ће уместо садашњих 70 школа у 
блокади врло лако тај број постати и већи, а све из разлога што се системски није решио проблем 
отпремнина, већ је био предмет нагодбе републичке и покрајинске власти, што сасвим сигурно 
није смео бити случај, јер је право запослених на отпремнину законско право, а не предмет 
нагодбе било кога, а најмање оних који су по том истом закону дужни да штите спровођење 
закона, а не да га крше. 
         За све наше чланове, као и до сада, Синдикат ће помоћи да дођу до заслужених отпремнина, 
а да ли ће они који су стварно за то и криви сносити било какву одговорност показаће време, а 
можда чак и избори који су најављени за следећи месец. 
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